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Protokół Nr ORN.0012.2.7.2015 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej  

w Olecku odbytego w dniu 22 kwietnia 2015 r. 
 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz – Wacław Olszewski, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska, 

 pracownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Urszula Sulima. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

otworzyła posiedzenie komisji, powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła 

następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji.  

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Analiza wydatków pomocy społecznej. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski.  

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.2.6.2015 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0012.2.6.2015 posiedzenia komisji 

odbytego w dniu 25 marca 2015 r. 

 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

a) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości dotacji celowej Samorządowi 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Biuro Regionalne Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli 

zostało utworzone w listopadzie 2003 r. Budżet biura finansowany jest przez samorząd 

regionu oraz powiaty i gminy z terenu województwa warmińsko-mazurskiego. Podstawowym 

celem działania biura jest ochrona interesów regionu Warmii i Mazur w instytucjach UE, 

promocja regionu oraz działanie na rzecz integracji regionu. Dotacja jest wnoszona każdego 
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roku w granicach 4 000 złotych. Zakres zadań biura zostały wypisane w niniejszym projekcie 

uchwały. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości dotacji celowej Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

b) projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw  

z zakresu administracji rządowej dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych jest zadaniem Wojewody.  

Wojewoda może powierzyć obowiązek utrzymania cmentarzy i grobów wojennych jednostce 

samorządu terytorialnego z jednoczesnym przekazaniem środków na realizację zadania. 

Pismem z dnia 18 marca 2015 r. Wojewoda zwrócił się o utrzymanie przez Gminę Olecko 

grobów wojennych w 2015 r. przeznaczając na ten cel 3 700,00 zł. Pomimo kierowanych 

pism, że kwota jest niewystarczająca, nie ulega ona zmianie od kilku lat. Na terenie gminy są 

dwa cmentarze wojenne: cmentarz w Zabielnie i kwatery wojenne na cmentarzu 

ewangelickim w Olecku oraz grób jeńca francuskiego na terenie cmentarza wyznaniowego  

w Babkach Oleckich.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przejęcia  

do realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji rządowej dotyczących 

utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 

 

c) projekt uchwały w sprawie przedłużenia obowiązywania taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków dla PWiK Spółka z o.o.  

w Olecku 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w dniu 19 marca 2015 r. do Urzędu wpłynął wniosek PW i K Spółka z o.o. 

w Olecku o przedłużenie obowiązywania dotychczasowych taryf do 31 maja 2016 r. Zawsze 

Rada Miejska ustala wysokość opłat za wodę i ścieki. Obecnie w rozliczeniach z odbiorcami 

Przedsiębiorstwo stosuje taryfy zatwierdzone uchwałą Rady Miejskiej Nr ORN.0007.26.2012 

z dnia 27 kwietnia 2012 r. Cena brutto za jeden metr dostarczonej wody wynosi 3,24 zł,  

cena za odebrane ścieki wynosi 5,30 zł.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała o starą stację uzdatniania, co się z nią stało. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że została rozebrana, teren został przeznaczony na cele mieszkaniowe. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

uważa, że był to ciekawy obiekt i żałuje, że tak się stało. Ponadto mówiono, że jakość wody 

ulegnie polepszeniu, okazuje się, że niekoniecznie tak jest. Woda jest bardziej chemizowana. 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

stwierdził, że woda odpowiada wszelkim parametrom unijnym. Poprzednia woda miała nieco 

inny smak, ponieważ była bardziej zażelaziona i nie spełniała norm jakościowych.  

W tej chwili woda w Olecku spełnia wszystkie wymogi unijne i jest jedną  

z najsmaczniejszych w kraju. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

w celu upowszechnienia informacji o jakości wody w Olecku zgłasza wniosek o wydanie 

ulotki informacyjnej przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Olecku na ten 

temat. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

uważa, że każdy pije tę wodę i wie jaki jest jej smak. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przedłużenia 

obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków 

dla PWiK Spółka z o.o. w Olecku. 

 

d) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu  

na zadanie pn. „Przebudowa drogi 1826N na odcinku dr. kraj. 65 – Małe Olecko” 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w 2014 roku Starostwo Powiatowe w Olecku zwróciło się z wnioskiem  

o współfinansowanie w 2015 r. zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej 

nr 1826N na odcinku dr. kraj. 65 – Małe Olecko”, na którego dofinansowanie będzie składało 

wniosek do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych – Etap II Bezpieczeństwo-Dostępność-Rozwój na rok 2015. 

Rada Miejska podjęła uchwałę intencyjną. Droga będzie budowana z dwóch stron, z jednej 

strony od drogi krajowej przez wieś Kukowo, druga część w gminie Wieliczki od Małego 

Olecka w kierunku Kukowa.  

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

dotarły do niej takie informacje, że jest problem z pasem drogowym drogi krajowej, żeby nie 

było tak, że część drogi zostanie żwirowa. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że nie jest to możliwe. Osobiście nie słyszał o takim problemie. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na zadanie pn. „Przebudowa drogi 1826N  

na odcinku dr. kraj. 65 – Małe Olecko”. 
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e) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2015 rok 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że zmiany budżetu są istotne z tego względu, że zwiększa się plan dochodów  

o 2.244.609 złotych i o taką samą kwotę zwiększa się wydatki. Spowodowane to jest głównie 

tym, że pozyskano znaczące pieniądze z odzyskanego podatku VAT oraz zwrotu części 

pieniędzy z inwestycji, które były współfinansowane ze środków unijnych,  

ale wykonywanych w roku ubiegłym. Po rozliczeniu tych inwestycji lub w trakcie trwania 

niektórych te pieniądze są w dalszym ciągu pozyskiwane.  

Na dochody (ogółem zwiększenie o 2.244.609 zł) składa się: 

1. W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, wprowadza się plan dotacji celowej w ramach 

programów finansowanych z udziałem środków europejskich w kwocie 357.877 zł na 

zrealizowany w 2014 roku w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska  

- Rosja 2007 – 2013 projekt pn. „Partnerstwo na rzecz ochrony wód obszaru transgranicznego 

LT-PL-RUS – Sieć wodociągowa Kukowo – Zajdy – Zabielno, kanalizacja sanitarna Olecko 

– Kukowo, przydomowe oczyszczalnie ścieków”. 

2. W dz. 630 – Turystyka, zwiększa się plan dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich w kwocie 88.635 zł na zrealizowany  

w 2014 roku w ramach Programu Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2007 – 2013 

projekt pn. „Budowa ścieżki rowerowej na szlaku dawnej kolejki wąskotorowej”. 

3. W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, wprowadza się plan 

dotacji celowej w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich  

w kwocie 29.666 zł na zrealizowany w 2014 roku w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Warmia i Mazury 2007 – 2013 projekt pn. „Doposażenie w sprzęt ratownictwa 

techniczno-ekologicznego jednostki OSP Borawskie”. 

4. W dz. 758 – Różne rozliczenia, zwiększa się plan o 1.608.431 zł z tytułu zwrotu z Urzędu 

Skarbowego podatku VAT po złożeniu korekt deklaracji VAT-7 za 2010, 2011 i 2012 rok 

dotyczących zrealizowanej inwestycji pn. „Budowa hali widowiskowo - sportowej  

z pływalnią”. 

5. W dz. 926 – Kultura fizyczna, wprowadza się plan dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich w kwocie 160.000 zł (w tym: 82.360 zł 

bieżące i 77.640 zł majątkowe) na zrealizowany w 2014 roku w ramach Programu 

Współpracy Transgranicznej Litwa – Polska 2007 – 2013 projekt pn. „Sport i turystyka bez 

granic – wzmacnianie partnerskiej współpracy gmin”. 

Jeśli chodzi o wydatki, środki w większości są przeznaczone na inwestycje, na które  

nie ma możliwości pozyskania pieniędzy z zewnątrz, ani z budżetu państwa, ani z Unii 

Europejskiej. Zapisane w projekcie uchwały inwestycje są niezbędne, w zasadzie 

odzwierciedlają wnioski, które były zgłaszane przez mieszkańców w latach wcześniejszych,  

a nie zostały uwzględnione z powodu braku środków pieniężnych.  

Na wydatki (ogółem zwiększenie o 2.244.609 zł) składa się: 

1. W dz. 600 – Transport i łączność, zwiększa się plan wydatków ogółem o 1.466.349 zł,  

w tym: 

a) na drogi publiczne powiatowe zwiększenie o 127.349 zł jako dotację celową na pomoc 

finansową dla Powiatu Oleckiego na zadania: 

· „przebudowa drogi na odcinku Małe Olecko – droga krajowa nr 65” – zmniejszenie  

o 95.651 zł, 

· „przebudowa ulicy Kamiennej i Przytorowej w Olecku” – zwiększenie o 166.500 zł, 

· „budowa chodnika w Lenartach” – zwiększenie o 17.500 zł, 

· „przebudowa chodnika na ul. 11-go Listopada w Olecku” – zwiększenie o 11.000 zł, 

· „przebudowa chodnika na ul. Kopernika w Olecku” – zwiększenie o 28.000 zł, 

b) na drogi publiczne gminne zwiększenie o 816.000 zł na zadania inwestycyjne: 

· „budowa drogi na Os. Siejnik II” – wprowadzenie zadania o wartości 280.000 zł, 
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· „zagospodarowanie terenu przy ul. Sokolej” – wprowadzenie zadania o wartości 150.000 zł, 

· „budowa odcinka chodnika przy ul. Kasprowicza” – wprowadzenie zadania o wartości  

6.000 zł, 

· „budowa ul. Chopina” – zwiększenie wartości zadania o 210.000 zł, 

· „przebudowa drogi na zapleczu ul. Kolejowej – Os. Zielone” – zwiększenie wartości 

zadania o 170.000 zł, 

c) na drogi publiczne wewnętrzne zwiększenie o 523.000 zł na zadania inwestycyjne: 

· „przebudowa długiego mostu na rzece Lega” – zwiększenie wartości zadania o 263.000 zł, 

· „przebudowa drogi wewnętrznej przy ul. Kościuszki 10-12” – wprowadzenie zadania  

o wartości 70.000 zł, 

· „budowa drogi dojazdowej przy ul. Jeziornej” – wprowadzenie zadania o wartości  

190.000 zł. 

2. W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin, zwiększa się plan 

wydatków bieżących o 267.110 zł, w tym o 8.000 zł na zakup sprzętu komputerowego  

oraz o 259.110 zł z tytułu wynagrodzenia za świadczenie usługi prawniczej polegającej  

na zastępstwie procesowym w postępowaniach o zwrot podatku od towarów i usług (VAT) 

oraz w innych powiązanych z nim postępowaniach i doradztwo prawne. 

3. W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, zwiększa się plan 

wydatków majątkowych o 272.000 zł, w tym na: 

a) wpłatę na Fundusz Wsparcia Policji na zakup samochodu - 10.000 zł, 

b) na zadanie inwestycyjne „zakup toru przeszkód młodzieżowym drużynom pożarniczym”  

w wysokości 12.000 zł, 

c) na zadanie inwestycyjne „wykonanie monitoringu Miejskiego” w wysokości 250.000 zł, 

zaplanowanych środków na wykonanie projektu budowy strażnicy OSP Gąski. Zadanie  

ze zmienioną nazwą przenosi się do działu 900, rozdział 92109 – świetlice, nazwa zadania 

„Budowa świetlicy wiejskiej z boksem garażowym w Gąskach” w kwocie 50.000 zł. 

4. W dz. 852 – Pomoc społeczna, przenosi się plan wydatków bieżących między paragrafami 

w planie MOPS w Olecku: w tym 2.106 zł na podatek od nieruchomości od wynajmowanych 

pomieszczeń oraz 7.140 zł na zadaniu zleconym – specjalistyczne usługi opiekuńcze, na koszt 

obsługi zadania stanowiący 3 % dotacji celowej. 

5. W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, zwiększa się plan wydatków 

ogółem o 204.150 zł, w tym: 

a) wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „ zagospodarowanie terenu zielonego (Podkowa)” 

z planem w wysokości 70.000 zł, 

b) wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „ projekt linii oświetleniowej ul. Sembrzyckiego” 

z planem w wysokości 6.150 zł, 

c) wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „ zagospodarowanie terenu na zapleczu  

ul. Kolejowa 29-31” z planem w wysokości 100.000 zł, 

d) zwiększa się plan wydatków bieżących o 28.000 zł na zakup, transport i ustawienie 

elementów małej architektury miejskiej. 

6. W dz. 926 – Kultura fizyczna, zwiększa się plan wydatków MOSiR w Olecku o 35.000 zł, 

w tym na: 

a) zadanie inwestycyjne „wykonanie poręczy na schodach zewnętrznych Hali „LEGA”  

w kwocie 9.000 zł, 

b) zakup defibrylatora – 6.000 zł i rusztowania wolnostojącego 14 m – 14.000 zł, 

c) zakupy bieżące – przygotowanie miejsca do kąpieli z prawej strony mola – 6.000 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, gdzie będzie sterownia monitoringu miejskiego.  
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że w Urzędzie Miejskim. Na początek zostanie uruchomionych od 7 do 10 

kamer, Policja będzie miała do tego podgląd. Uważa, że jest to inwestycja bardzo potrzebna, 

która znacząco wpłynie na poprawę bezpieczeństwa w mieście. 

 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

odnośnie projektu planowanej inwestycji przy ulicach Paderewskiego, Kiepury, 

Wieniawskiego zapytał jakie są dalsze plany dotyczące realizacji tego zadania. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

planujemy w tym roku wykonać projekt techniczny, staramy się złożyć wniosek  

do tzw. „schetynówek” na to zadanie. Podchodzi do tego sceptycznie, ponieważ są to ulice 

wewnętrzne, więc nie wie czy gmina otrzyma na to pieniądze. Ewentualnie będzie trzeba 

pomyśleć o sfinansowaniu zadania z budżetu być może w dwóch etapach, ponieważ  

jest to duża inwestycja na kwotę około miliona złotych. 

 

Członek Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała o publiczne drogi gminne, dlaczego w tych wydatkach nie znalazła się żadna droga 

wiejska. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że z powodu braku środków. Powtarza, że zadania, które znajdują się  

w projekcie uchwały długo analizował. Były to zadania, które od wielu lat były zgłaszane,  

a nie zostały zrealizowane z powodu braku środków finansowych. Uważa, że dokonano 

dobrego podziału. Jeśli chodzi o drogi wiejskie zostały przeznaczone pieniądze na drogę  

w Kukowie, w ramach Funduszu Sołeckiego też drogi są poprawiane. Jest robiony projekt 

techniczny na drogę we wsi Łęgowo, prawdopodobnie w przyszłym roku łącznie z Powiatem 

będzie złożony wniosek do tzw. schetynówek. Ponadto na remonty dróg w tym roku  

w budżecie jest zapisana kwota około 500 tysięcy złotych. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Wróblewski 

zgłosił problem związany z przejezdnością dróg gruntowych. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że obecnie trwa pierwszy etap, drogi są doprowadzane do takiego stanu,  

by można było się po nich poruszać. Te drogi, które będą tego wymagały, będą jeszcze 

poprawiane. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

zgłosił wniosek o poprawienie odcinka drogi przy ul. Zamostowej, za wiaduktem w lewo  

w kierunku przejazdu kolejowego. Ponadto w imieniu mieszkańców ul. Partyzantów 

wnioskuje o uporządkowanie pozostałości po elektrycznych słupach betonowych od strony 

rzeki. Wystają pręty, stwarza to zagrożenie dla bawiących się dzieci. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła wniosek o poprawienie znaków z nazwami ulic w Olecku, w szczególności  

przy ul. Legusa, ul. 1 Maja i ul. Grunwaldzkiej. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że znaki są poprawiane na bieżąco, uważa że wprowadzenie monitoringu 

poprawi sytuację w tym zakresie. 
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Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

w imieniu mieszkańców i członków Lokalnej Organizacji Turystycznej, którzy rozmawiali na 

ten temat podczas ostatniego Jarmarku Wielkanocnego wnioskuje o urządzenie małej 

architektury na rynku miejskim oraz zwiększenie liczby koszy na śmieci w Olecku. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że jeśli chodzi o kosze na śmieci, będą one obecnie kupowane i montowane. 

Odnośnie małej architektury trzeba zacząć od zrobienia koncepcji. Na to będzie można 

pozyskać środki unijne zarówno z programu Litwa-Polska oraz LGD. Trzeba jednak 

przemyśleć jak to miałoby wyglądać. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zgłosiła problem parkowania przy Placu Wolności w Olecku. Samochody wjeżdżają  

na chodnik i niszczą krawężnik. Może warto zastanowić się nad budową parkingu  

lub ustawieniem znaku zakazu parkowania. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że przebudowa i wykonanie parkingów uniemożliwi przejście. Chodnik został 

wykonany z programu Litwa – Polska i trwałość projektu kończy się dopiero w tym roku. 

Jeśli chodzi o zakaz parkowania, może go wydać tylko Starosta. 

 

Komisja 

zgłosiła wniosek o przekazanie odpowiedniej jednostce do przeanalizowania i wypracowania 

możliwości rozwiązań problemu parkowania pojazdów na chodniku przy Placu Wolności  

w Olecku w sąsiedztwie Plebanii. Parkujące samochody niszczą chodnik i krawężnik.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zwrócił się do członków Komisji oraz Pana Burmistrza z prośbą o wzięcie udziału oraz 

rozpropagowanie głosowania w konkursie, do którego przystąpił Zespół Szkół w Olecku 

zorganizowanym przez firmę NIVEA na plac zabaw dla dzieci. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że bierze udział, dyrektor szkoły przynosił do Urzędu ulotki na ten temat, 

głosowanie trwa. 

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2015 rok. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 3 – Analiza wydatków pomocy społecznej.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podziękowała Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku  

za przygotowanie materiału dotyczącego wydatków pomocy społecznej na przestrzeni lat. 

Materiał wymaga komentarza. Wydatki na zadania własne gminy stanowi tabela Nr 1. Kwoty 

są duże, pomoc społeczna w Polsce w raportach centralnych w Polsce wskazują, że raczej 

pieniądze są rozdawane, a nie następuje zmiana postępowania ludzi. W tabeli są 
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wyszczególnione dotacje i środki własne gminy. Będziemy głównie skupiać się na 

rozdysponowaniu środków gminy, ponieważ zadania rządowe są określane przez ekspertów. 

Odpłatność za pobyt w Domach Pomocy Społecznej rośnie, rozumie, że to wynika ze 

zwiększenia potrzeb, ale na przestrzeni tych kilku lat to jest wzrost o 66%. 

 

pracownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Urszula Sulima 

wyjaśniła, że wzrost związany jest z tym, że większa ilość osób zwraca się o umieszczenie  

w Domu Pomocy Społecznej, a także wzrasta koszt utrzymania mieszkańca w tej jednostce. 

Osoba, która trafia do DPS płaci 70% swojego dochodu, resztę musi pokryć gmina. Dodała, 

że miesięczny koszt utrzymania jednej osoby to kwota około trzech tysięcy złotych  

w zależności od rodzaju placówki, ponieważ domy dla osób psychicznie chorych są 

najdroższe. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, ile osób przebywa w DPS? 

 

pracownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Urszula Sulima 

odpowiedziała, że umieszczonych w DPS jest 41 osób. W tym momencie zaangażowanie 

środków wynosi około jednego miliona złotych. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała obecnych, że przygotowała wykres, z którego wynika, że koszty rosną  

w zatrważającym tempie. 

 

pracownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Urszula Sulima 

powiedziała, że gmina do pobytu mieszkańca DPS dopłaca około dwóch tysięcy złotych 

miesięcznie. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, jakie działania podejmowano w kierunku zmniejszenia tych kosztów? 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że skierowanie do Domu pomocy Społecznej jest zawsze ostatecznością. 

Mamy świadomość kosztów. Jednak są sytuacje, kiedy nie da się pozostawić osoby w domu, 

ponieważ jej stan zdrowia zagraża funkcjonowaniu w środowisku i osoba taka wymaga 

dwudziesto czterogodzinnej opieki. Są to osoby, których stan świadomości nie pozwala 

wyrażać swojej woli i stanowić o sobie, bardzo chore, upośledzone, samotne, całkowite 

sieroty czyli nie mogące samodzielnie funkcjonować. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że koszty są ogromne. Pracowała w Warsztatach Terapii Zajęciowej, obecnie  

w Środowiskowym Domu Samopomocy. W tym roku należy absolutnie starać się o inne 

formy, zwłaszcza wobec osób młodych z upośledzeniem. Chciałaby wobec tego usłyszeć 

jakie podjęto działania w kierunku zmiany tego. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że nie ma za bardzo wpływu na zmianę sytuacji, ponieważ nie jest tak,  

że każda osoba, która składa wniosek o skierowanie do DPS jest tam kierowana. Wszystkie 

osoby, które trafiają do DPS bezwzględnie wymagają całodobowej opieki. Najczęściej są to 
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osoby samotne, a jeżeli nie są samotne to najbliższy członek rodziny nie jest w stanie 

zapewnić opieki. Osoby, które mogą samodzielnie funkcjonować, nie trafiają do DPS. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, co dzieje się z mieszkaniami osób, które trafiają do DPS. Często dzieje się tak,  

że rodzina wynajmuje to mieszkanie i czerpie zyski. 

 

pracownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Urszula Sulima 

odpowiedziała, że często są to mieszkania komunalne, które należy zdać po ich opuszczeniu. 

Jeśli są to mieszkania własnościowe nie mają na to wpływu, że ktoś sprzeda mieszkanie i 

uzyska dochód z tego tytułu. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

wyjaśniła, że trwają prace nad zmianą ustawy sprawie DPS. Obecnie jest tak, że nie ma prawa 

żądać środków, które są zgromadzone na kontach umieszczonych tam osób. Ma być w ten 

sposób, że osoba która trafia do DPS będzie ponosiła 100% opłaty ze swoich źródeł. Środki, 

które ma taka osoba zgromadzone, będą do wyczerpania szły na pokrycie pobytu w DPS. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

uważa, że te plany są dość szokujące i jest to przesada z kolei w drugą stronę. Zapytała,  

czy Panią Kierownik czy brała pod uwagę program Senior – WIGOR.  

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że tak, został zgłoszony akces. Jest tak, że Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej jako jednostka nie może przystępować samodzielnie, tylko w koordynacji  

z innymi podmiotami. Rozmawiała z panem Burmistrzem z samorządem powiatowym  

w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zauważyła, że szczególnie wzrasta koszt schronienia. Poprosiła o wyjaśnienie o co chodzi, 

ponieważ jest to wzrost o 286 %. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że to wynika ze wzrostu liczby osób, które są bezdomne. My finansujemy 

mieszkańców gminy, która pokrywa koszt pobytu w różnych miejscach, nie tylko w Olecku. 

Kilka osób przebywa w Ełku, w Słupsku, czyli osoby są rozproszone po całej Polsce. 

Schronienie dotyczy również samotnych matek z dziećmi, przebywających w Ełku. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała jak jest z Otwartymi Drzwiami w Olecku? 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że Otwarte Drzwi w Olecku zapewniają schronienie dla bezdomnych 

mężczyzn, jest to też liczba ruchoma, ponieważ w okresie letnim tych osób jest mniej.  

Jest to zadanie własne gminy o charakterze obowiązkowym. Uczęszczają tam również inne 

osoby, które nie są w stanie zapewnić sobie gorącego posiłku. Stowarzyszenie prowadzi 

stołówkę i te osoby korzystają. 
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Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała czy ośrodek zrezygnował z programu Bank Żywności. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że program się skończył. Ministerstwo zamienia to na nowy program, który 

jest ciągle opracowywany. Już w ubiegłym roku programu nie było. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała o Klub Integracji Społecznej, jak można poznać wskaźniki. Uważa, ze jest to 

kosztowne. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że kosztowne, ale bardzo skuteczne. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała z czego wynika wzrost kosztów utrzymania Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Olecku w latach 2011 -2014 o 21,5 %, kiedy różnica w zatrudnieniu to jeden etat. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że zwiększyła się powierzchnia ośrodka, nastąpił wzrost czynszu. Ośrodek 

ponadto płaci za wynajem garażu. Generalnie nastąpił wzrost cen. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

dziwi ją ten fakt, ponieważ jest to mienie gminy, która podniosła czynsz własnej jednostce. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Krzysztof Kempisty 

zastanawia się czy można ustalić stawkę odtworzeniową, podobnie jest w szkołach. 

 

Komisja  

wnioskuje o przedstawienie uzasadnienia naliczania czynszu Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej w Olecku za użytkowanie pomieszczeń biurowych oraz garażu przy ul. Kolejowej. 

Czy można ewentualnie wprowadzić stawkę odtworzeniową, by nie obciążać kosztami 

jednostki organizacyjnej gminy. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zastanawiała się nad różnicą dotyczącą czynszu w tabelach nr 3 i nr 4. Ponadto poruszyła 

kwestię energii cieplnej, zapytała o sieć. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że ośrodek jest podłączony do Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej  

w Olecku. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała z czego wynika wskaźnik dotyczący szkoleń 890 złotych w ciągu roku. 
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Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że kwota wynika z tego, iż Urząd Marszałkowski organizował szereg szkoleń 

pracownikom socjalnym i kadrze kierowniczej w ramach środków unijnych, w których 

pracownicy ośrodka uczestniczyli we wszystkich szkoleniach. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, z czego wynika spadek zakupu materiałów z 45 na 25, jak ma to rozumieć. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że to wynika z oszczędności. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

stwierdziła, że w ciągu lat 2013-2014 nastąpiła wysoka podwyżka średniej płacy w obsłudze  

o 12,24%, kiedy w tym samym czasie podwyżka dla pracowników socjalnych wyniosła  

6,22 %. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

wyjaśniła, że dotyczy to kierowcy, doręczyciela i osoby sprzątającej. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

w związku z tym, że w dniu 24 kwietnia 2015 r. odbędzie się sesja Rady Miejskiej,  

jako Przewodnicząca Komisji będzie przygotowywała referat na temat Analiza wydatków 

pomocy społecznej, który jest ujęty w porządku obrad. Wobec powyższego poprosiła Panią 

Kierownik o pisemny komentarz dotyczący: 

 wzrostu kosztów utrzymania ośrodka w latach 2011-2014 o 21,24 %,  

 wzrostu kosztów osobowych pracowników obsługi w latach 2013-2014 o 12,24 %, 

 wzrostu kosztów osobowych pracowników socjalnych w latach 2013-2014 o 6,22 %, 

 wydatków rocznych z tytułu pobytu w DPS, gdzie nastąpił wzrost o 66,08%, jakie 

podjęto działania w kierunku alternatywnych form wsparcia,  

 różnicy pomiędzy tabelą nr 3 i 4 odnośnie czynszu, 

 zwiększonych środków własnych gminy o prawie 4,5 %, 

 wzrostu kosztów energii elektrycznej. 

Poprosiła o przesłanie w/w informacji na służbową skrzynkę mailową. 

Zapytała jak wygląda ocena zasobów pomocy społecznej. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że jest specjalny formularz, ośrodek jest w trakcie przygotowania. Radni 

otrzymają to do 30 kwietnia 2015 r. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zwróciła uwagę, żeby zainteresować się innymi formami wsparcia jak dzienne domy pomocy, 

hostele dla osób chorych psychicznie, dzienne placówki samopomocy, mieszkania chronione, 

mieszkania treningowe. Specjaliści wskazują, że mieszkania chronione są tańsze od Domów 

pomocy społecznej, w których rozbudowana jest administracja, należy zapewnić personel 

kuchni, terapeutów, salowych, pralnię itd. Natomiast w mieszkaniach chronionych, 

mieszkańcy sami gotują, sprzątają, piorą, robią zakupy, chodzą do lekarza i nie potrzebują 

specjalnego personelu, który ich obsługuje. 
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Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że mieszkania chronione, hostele itp., nawet domy dziennego pobytu nie 

zastąpią konieczności skierowania do domu pomocy społecznej osób, które wymagają 

całodobowej opieki.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, jakie jeszcze projekty były realizowane w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej  

w Olecku oprócz tych systemowych. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że ośrodek nie realizował dodatkowych projektów. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, z jakiego powodu. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

w związku z ogromem zadań. Ponadto od 2004 roku zwiększyło się zatrudnienie o jednego 

pracownika socjalnego i nie jest spełniony wymóg, ponieważ brakuje jeszcze jednego 

pracownika.  

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

uważa, że łamane jest w tym momencie prawo. Rozumie sytuację, jednak inne podobne 

gminy realizują po kilka projektów, należy delegować uprawnienia, zlecać. Uważa, że w tym 

momencie jest to zaniechanie. Prosiła o podejście bardziej rozwojowe. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko 

- Kozielska 

odpowiedziała, że doszło mnóstwo zadań, poza tym jest sprawozdawczość, ciągle coś się 

dzieje, doszła kwestia związana z przemocą w rodzinie, co jest potężnym zadaniem, które też 

trzeba wykonać. Nie zapewniono na ten cel dodatkowych środków, ustawa zakłada, że należy 

wykonać w ramach obowiązków. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

podziękowała za dyskusję. Stwierdziła, że temat nie był łatwy. Jednak rzeczywiście nie jest to  

w porządku, jeżeli czuje się tak obciążona, należy wnioskować o zatrudnienie dodatkowego 

pracownika. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że do biura Rady Miejskiej wpłynęły następujące sprawy: 

 w sprawie konfliktu rada pedagogiczna – dyrektor Gimnazjum Nr 2 w Olecku,  

stwierdzono, że skargi są niezasadne, 

 w sprawie usług opiekuńczych stwierdzono, że wszystko jest prawidłowo, usługi  

są świadczone w sposób właściwy.  

W tym miejscu stwierdziła, że w piśmie jest informacja, że wszystko jest w porządku, 

jednak te osoby nadal przychodzą. Nie chodziło nam o sposób czy jest właściwy czy 
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nie tylko o formę zatrudnienia. Odpowiedź Pana Burmistrza jest nie na temat. Jeżeli 

Pan Burmistrz decyduje, że w tym roku nie podejmie żadnych działań, to uważa,  

że na przyszły rok ewidentnie forma zlecenia tego zadania powinna być zmieniona. 

Kobiety pracując 12 miesięcy, nie mają później nawet zasiłku i są podopiecznymi 

ośrodka pomocy społecznej, 

 Sołtys Sołectwa Rosochackie, w imieniu mieszkańców, zwrócił się z apelem 

dotyczącym budowy elektrowni wiatrowej. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 5 – Wolne wnioski. 

 

Przewodnicząca Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

nie zdążyła zapytać Pana Burmistrza o kierunki działania Burmistrza na lata 2014-2018, 

dlaczego nie ma w tej sprawie projektu uchwały. Wcześniej był projekt uchwały, który został 

zdjęty z porządku obrad sesji. Następnie propozycje przedłożył Klub OKO oraz Dobro 

Wspólne. Prosi o odpowiedź na piśmie. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 

 

        Karolina Kuskowska                       Maria Wanda Dzienisiewicz 


